

# Press Release

## Congress of Local and Regional Authorities

Communication Division

Ref: 218b09

Tel. +33 (0)3 90 21 49 36

Fax +33 (0)3 88 41 27 51

Internet: [www.coe.int/congress](http://www.coe.int/congress) - e-mail: [congress.com@coe.int](mailto:congress.com@coe.int)



### 47 member States

Albania  
Andorra  
Armenia  
Austria  
Azerbaijan  
Belgium  
Bosnia and Herzegovina  
Bulgaria  
Croatia  
Cyprus  
Czech Republic  
Denmark  
Estonia  
Finland  
France  
Georgia  
Germany  
Greece  
Hungary  
Iceland  
Ireland  
Italy  
Latvia  
Liechtenstein  
Lithuania  
Luxembourg  
Malta  
Moldova  
Monaco  
Montenegro  
Netherlands  
Norway  
Poland  
Portugal  
Romania  
Russia  
San Marino  
Serbia  
Slovakia  
Slovenia  
Spain  
Sweden  
Switzerland  
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"  
Turkey  
Ukraine  
United Kingdom

## Congress President a.i. warns Azerbaijan against weakening its Constitution

Strasbourg, 16.03.2009— Ian Micallef, President a.i. of the Council of Europe Congress of Local and Regional Authorities, today reiterated his call on Azerbaijani authorities to postpone the referendum on constitutional amendments, scheduled for 18 March.

"The European Commission for Democracy through Law (Venice Commission) has just adopted its opinion on draft constitutional amendments in Azerbaijan, in particular with regard to Article 146 of the Constitution, concerning local self-government. The Commission confirmed the position of the Congress, expressed in its statement of 2 March, that the draft amendment to Article 146 raises serious questions as to its conformity with certain provisions of the European Charter of Local Self-Government, ratified by Azerbaijan in 2002. The Commission also expressed its concern with regard to certain other draft amendments," he said.

"In my second letter to Prime Minister Artur Rasizade, I urged him again to postpone the referendum foreseen on 18 March to a later date, in the light of the opinion of the Venice Commission, as was already requested by the Congress Bureau on 2 March. It is clear that if the amendments are adopted without due account of the Commission's opinion, Azerbaijan will find itself in a very difficult situation with a Constitution which is not in full conformity with European democratic standards," stressed President a.i. Micallef.

## Le Président a. i. du Congrès met l'Azerbaïdjan en garde contre un affaiblissement de sa Constitution

Strasbourg, 16.03.2009 – Ian Micallef, Président a. i. du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe, a réitéré aujourd'hui son appel aux autorités azerbaïdjanaises, les invitant à reporter le référendum sur les amendements à la Constitution dont la tenue est prévue pour le 18 mars 2009.

« La Commission européenne pour la démocratie par le droit (Commission de Venise) vient de rendre un avis sur les projets d'amendements constitutionnels en Azerbaïdjan, qui concernent en particulier l'article 146 de la Constitution, relatif à l'autonomie locale. La Commission a confirmé la position exprimée par le Congrès dans sa déclaration du 2 mars, selon laquelle la modification prévue de l'article 146 soulève de graves questions quant à sa conformité à certaines dispositions de la Charte européenne de l'autonomie locale, ratifiée par l'Azerbaïdjan en 2002. La Commission a également exprimé des inquiétudes au sujet de certains autres amendements prévus », a-t-il déclaré.

« Dans ma deuxième lettre au Premier Ministre Artur Rasizade, j'ai insisté pour que, compte tenu de l'avis de la Commission de Venise, le référendum prévu pour le 18 mars soit reporté, comme le Bureau du Congrès l'avait déjà demandé le 2 mars. Il est clair que, si les amendements sont adoptés sans que l'avis de la Commission soit dûment pris en compte, l'Azerbaïdjan se trouvera dans une situation très difficile, avec une Constitution qui ne sera pas pleinement conforme aux normes démocratiques européennes », a souligné le Président a. i. Micallef.

The Congress has two chambers, the Chamber of Local Authorities and the Chamber of Regions.

It brings together 318 full and 318 substitute members representing more than 200 000 European territorial communities.

President of the Congress: Yavuz Milden (Turkey, EPP/CD), President of the Chamber of Regions: Ludmila Sfirloaga (Romania, SOC),

President of the Chamber of Local Authorities: Ian Micallef (Malta, EPP/CD).

Political Groups: Socialist Group (SOC), Group of the European People's Party – Christian Democrats (EPP/CD),

Independent and Liberal Democrat Group (ILDG).